
PROTOKÓŁ NR XXXV/17 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 28 września 2017 r. 
 
Sesja trwała od godz. 13.05 do godz. 15.25. 
  

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 12, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Michał Kowalik, Leszek Kwiatkowski                              
i Agnieszka Tomaszewska.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak  - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka   - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski  - Sekretarz Gminy Żychlin, 
· Emilia Rajewska    - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Iwona Śmietanka   - Radca prawny, 
· nadkom. Rafał Towalski   - Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie, 
· Radni Rady Powiatu w Kutnie, 
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy,  
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej oraz Radnych Rady Powiatu, 
Burmistrza – Pana Grzegorza Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, 
Skarbnika i Sekretarza Gminy, Komendanta Komisariatu Policji w Żychlinie – nadkom. 
Rafała Towalskiego, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników Referatów 
Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby 
przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”      -   0 radnych, 
„wstrzymało się”     -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2017 rok, 
b) o zmianie Uchwały Nr XXVIII/142/17 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 stycznia 

2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Żychlin oraz ich wydzierżawiania lub najmu na czas oznaczony 
dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony, 
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d) o zmianie Uchwały Nr XXIII/112/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 9 września 
2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu. 

3. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Żychlin.  
4. Sprawy różne. 
5. Zakończenie obrad. 
 
 
Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmiany budżetu gminy na 2017 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 
rok. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – ze względu na duże tempo prac nie 
było posiedzeń komisji, wnioskował o zwołanie sesji w trybie nadzwyczajnym, aby podjąć 
kilka ważnych uchwał. 
Projekt zmian w uchwale budżetowej wynika głównie z braku wykonania inwestycji 
modernizacji ul. Żeromskiego w tym roku. Wykonawca usługi projektowej, który został 
wybrany w przetargu do wykonania projektu technicznego nie dał rady w terminie wykonać 
dokumentacji tej inwestycji, co spowoduje, że Starostwo Powiatowe nie zdąży ogłosić 
przetargu na wykonanie inwestycji w tym roku. Z tego względu proponujemy wykorzystać 
część tych środków na inne inwestycje tj.: 
- dokładamy do budowy wodociągu we wsi Drzewoszki kwotę 150.000 zł, powinno to 

wystarczyć na wykonanie tej inwestycji, 
- modernizacja ronda ze zwiększoną kwotą o 125.000 zł, będziemy chcieli pozyskać 

wykonawcę na przebudowę ronda, 
- o 180.000 zł zwiększenie środków do modernizacji drogi Orątki Górne,  
- o 230.000 zł zwiększenie do modernizacji drogi Grabie – Oleszcze, 
- wprowadzamy nowe zadanie modernizacji nawierzchni ul. Dobrzelińskiej kwota 350.000 

zł, 
- nowe zadanie utwardzenie terenu za budynkiem Urzędu w związku z zalewaniem piwnic 

Urzędu kwota 123.000 zł, 
- zwiększenie środków w związku z modernizacją p.poż. w Szkole Podstawowej                          

w Grabowie, 
- utwardzenie terenu pod parkingi w Szkole Podstawowej w Grabowie i Zespole Szkolno-

Przedszkolnym, 
- wykonanie kanalizacji deszczowej w Zespole Szkolno-Przedszkolnym, 
- 4.000 zł na zakup komputera do MGOPS, 
- budowa przyłącza wodociągowego w ŻDK, 
- rewitalizacja zieleni w parku przy ŻDK kwota 37.700 zł, 
- przebudowa odwodnienia MGBP kwota 40.000 zł. 
W uzasadnieniu są wydatki bieżące w jednostkach organizacyjnych i Urzędzie Gminy, mamy 
zabezpieczenie środków w zakresie wynagrodzeń i zakupu energii w szkołach                            
i przedszkolach. 
 
Paweł Wachowiak – może nasze rondo wygląda śmiesznie, ale 325.000 zł na jego 
modernizację to jest bardzo dużo środków. Przypomina problem ze skrzyżowaniem w ul. 
Jagiełły w Dobrzelinie oraz w ul. Żeromskiego i ul. Łukasińskiego. Uważa także, że wydanie 
kwoty 400.000 zł na drogę dojazdową do pól Grabie-Oleszcze, to też są duże środki. 
Przypomina o przydomowych oczyszczalniach ścieków dla 7-8 gospodarstw w Grabowie, dla 
których nadal nie ma środków. Nie może się zgodzić na takie wysokie kwoty na wskazane 
zadania przez Burmistrza Gminy Żychlin.  
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Grzegorz Ambroziak – zapis droga dojazdowa do gruntów rolnych to zapis, aby uzyskać 
środki z Urzędu Wojewódzkiego. Mamy tu do czynienia z samym zapisem w uchwale, ale ta 
droga jest ciągiem komunikacyjnym w bardzo złym stanie. 
Rondo – to nie jest tylko skrzyżowanie, ale to jest cała zmiana techniczna terenu wokół 
ronda, wydzielone pasy ruchu i przejścia dla pieszych.  
Skrzyżowania w ul. Jagiełły czy koło Poczty – na ten czas nie ma woli Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, aby wykonać inaczej przejścia, gdyż Zarząd uważa, że wzmożony ruch na 
tych ulicach jest tylko okresowy i nie wymaga ich przebudowy. 
 
Zbigniew Gałązka – jeden ze zbiorników p.poż znajduje się po środku ronda, więc 
dokonując modernizacji tego ronda należy wziąć pod uwagę takie rozwiązanie, aby nie 
stwarzało ono zagrożenia dla pojazdów z dużym tonażem. 
 
Józef Kowalski – zwrócił uwagę na to, ile było wypadków na rondzie nie licząc jego osoby, 
modernizacja tego ronda jest bardzo potrzebna, gdyż ograniczy prędkość poruszających się 
pojazdami. 
 
Zbigniew Gałązka – co do kanalizacji sanitarnej w Grabowie – poinformował, że jeśli  
program przydomowych oczyszczalni ścieków będzie uruchomiony, to mieszkańcy ci będą     
w pierwszej kolejności mieć wykonane oczyszczalnie. 
 
Ewa Stańczak – zapytała, czy utwardzenie terenu przy Urzędzie dotyczy też wjazdu przez 
bramę Samorządowego Zakładu Budżetowego. 
 
Matylda Jakubowska-Czaja – cieszy się, że będą powiększone parkingi przy szkołach 
podstawowych, ale takiego powiększenia parkingu potrzebuje też Zespół Szkół. 
 
Grzegorz Ambroziak – docelowo również zajmiemy się tym tematem. W pierwszej 
kolejności wykonane zostaną parkingi przy szkołach podstawowych z wiadomych względów, 
większej ilości dzieci i nauczycieli.  
  
Paweł Wachowiak – zapytał, czy utwardzenie działki przy szkole w Grabowie dotyczy działki 
na terenie szkoły? 
 
Grzegorz Ambroziak – będzie wykonany parking na terenie szkoły, obecnie jest tylko                    
8 miejsc parkingowych. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2017 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok 
głosowało   - 11 radnych, 
„przeciw”  -   1 radny, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXXV/185/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 

b) o zmianie Uchwały Nr XXVIII/142/17 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                           
25 stycznia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XXVIII/142/17 Rady 
Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 stycznia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
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Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – w uchwale w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej wprowadzamy zmianę polegającą na przeniesieniu zadania 
modernizacji ul. Żeromskiego na rok 2018. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały o zmianie Uchwały                           
Nr XXVIII/142/17 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 stycznia 2017 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr XXVIII/142/17 Rady Miejskiej                         
w Żychlinie z dnia 25 stycznia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej głosowało  - 11 radnych, 
„przeciw”   -   1 radny, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXXV/186/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 

c) określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Żychlin oraz ich wydzierżawiania lub najmu na 
czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Żychlin oraz ich 
wydzierżawiania lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 
nieoznaczony. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – organ nadzoru Urzędu Wojewódzkiego 
w Łodzi zwrócił uwagę, że zapisy poprzedniej uchwały uwzględniały kompetencje organu 
wykonawczego, czyli burmistrza. W związku z tym z uchwały podjętej wcześniej usunięte 
zostały zapisy szczegółowe § 6 ust. 3-10, aby nie budziły sporu kompetencyjnego. Natomiast 
te szczegółowe zapisy z uchwały zostaną umieszczone w stosownym zarządzeniu 
burmistrza.   
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie określenia zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Żychlin 
oraz ich wydzierżawiania lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 
nieoznaczony. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania                           
i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Żychlin oraz ich wydzierżawiania 
lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXXV/187/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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d) o zmianie Uchwały Nr XXIII/112/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 9 września 
2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu. 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XXIII/112/16 Rady 
Miejskiej w Żychlinie z dnia 9 września 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Kutnowskiemu. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zmiana uchwały wynika ze zmiany 
zapisu dotyczącego zadania modernizacji ul. Żeromskiego - to jest przesunięcia tego 
zadania na rok 2018. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały o zmianie Uchwały                     
Nr XXIII/112/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 9 września 2016 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu. 
 
Za podjęciem projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr XXIII/112/16 Rady Miejskiej 
w Żychlinie z dnia 9 września 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kutnowskiemu głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXXV/188/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 3. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy 
Żychlin.  

Przewodnicząca Rady powitała Komendanta Komisariatu Policji w Żychlinie - nadkom. 
Rafała Towalskiego. 
 
Nadkom. Rafał Towalski – Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie – na wstępie 
przeprosił za nieobecność Komendanta Komendy Powiatowej Policji w  Kutnie, który nie 
mógł przybyć na Sesję Rady w związku z odbywaniem kilkudniowego szkolenia. 
Odnosząc się do kwestii ronda w Żychlinie stwierdził, że podniesienie ronda spowoduje 
spowolnienie ruchu i to skrzyżowanie będzie bezpieczniejsze.  
Co do ilości wypadków na terenie miasta i podania ich przyczyny, można dokonać takiego 
zestawienia mając informację wcześniej.  
Może przedstawić dane dotyczące wypadków na poszczególnych ulicach z przeciągu lat 
2016-2017: w 2016 na terenie wiejskim 5 wypadków, 0 zabitych, 6 rannych i w 2017 r.                      
3 wypadki, 0 zabitych, 3 osoby ranne. Kolizje w 2016 r. – wystąpiło ich 16 i w 2017 r. -               
13 kolizji. 
Na terenie miasta: w 2016 r. 7 wypadków, 0 zabitych, 8 osób rannych i w 2017 r.                            
17 wypadków, 4 osoby zabite, 10 osób rannych. Liczba kolizji w 2016 r. – 43, w 2017 r. – 36. 
Jeśli Państwo radni chcieli by znać bardziej szczegółowe dane, to prosiłby o informację 
wcześniej, aby można było te dane pobrać z systemu.  
  
Stanisław Szymański – mamy rozumieć, że przedstawione dane przez Pana Komendanta 
dotyczą jedynie zdarzeń, jakie zostały zgłoszone na Policję. 
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Rafał Towalski – jeśli jest kolizja bez osób rannych to uczestnicy kolizji mogą spisać 
oświadczenie na miejscu zdarzenia i wtedy nie muszą wzywać Policji. Wiadomo, że takie 
zdarzenie nie zostanie zarejestrowane przez Policję. 
  
Stanisław Szymański – ta liczna kolizji nie jest adekwatna do faktycznych kolizji. Poza tym 
zazwyczaj zarejestrowane są te, które wydarzyły się w ciągu dnia, a jak w nocy patroli nie 
ma, to już te zdarzenia nie są rejestrowane. 
 
Rafał Towalski – absolutnie się z tym nie zgadza, Policja pracuje całą dobę, a nie tylko                    
w określonych godzinach. W nocy też są patrole i są również na terenach wiejskich. 
 
Józef Kowalski zadał Komendantowi podstawowe pytanie – „czy widzi Pan zasadność 
przywrócenia całodobowego funkcjonowania Komisariatu Policji w Żychlinie i czy Pan 
chciałby, aby tak komisariat funkcjonował?” 
 
Ewa Wypych – nie jesteśmy atakującymi osobę komendanta, jesteśmy przedstawicielami 
społeczeństwa i chcemy przedłożyć sprawy naszych mieszkańców. 
 
Rafał Towalski – zapytał, czy Państwu Radnym chodzi o budynek, który miałby być otwarty 
całą dobę, czy o pełnioną służbę? Służba jest pełniona ciągle w systemie całodobowym.                
20 lat pracuje w policji, większość w Żychlinie. Wtedy, gdy komisariat był czynny całą dobę, 
dyżurny o godz. 22.00 zamykał komisariat i wyruszał w służbę patrolową. W 2015 r. 
dokonano reorganizacji, która wynikała z analizy ilości zgłoszonych zdarzeń. Komendanci                
w Kutnie i w Łodzi uznali, że bardziej racjonalne będzie zniesienie służby dyżurnego. W ten 
sposób jeden funkcjonariusz wzmocnił sekcję kryminalną, powstał zespół ds. wykroczeń 
zajmujący się np. piciem alkoholu w miejscach publicznych, zaśmiecaniem, wulgaryzmami     
w miejscach publicznych - a tych zdarzeń jest ok. 400 rocznie. Utworzono jeden etat więcej 
prewencji, obecnie jest 6 dzielnicowych, 7 policjantów służby patrolowej. 
Zdarza się, że komisariat jest zamknięty po godz. 16. Wówczas osoba, która chce wejść do 
komisariatu dzwoni pod numer alarmowy i patrol przyjeżdża do komisariatu. 
 
Elżbieta Sikora – była świadkiem poważnej bójki, gdzie chciano zgłosić tę sytuację na 
Policję, ale nikogo nie było.  
Zapytała od czego zależy w jaki sposób będzie funkcjonował komisariat na danym terenie, 
czy jest to zależne od liczby mieszkańców? 
 
Rafał Towalski – zapytał, jak dyżurny siedzący na komisariacie ma wpłynąć na 
bezpieczeństwo mieszkańców?  
 
Józef Kowalski – uważa, że obecnie kontakt z Policją jest utrudniony. 
 
Rafał Towalski – kontakt z Policją jest, nie wierzy w to, że gdy ktoś zobaczy jakąś 
niepokojącą sytuację zamiast zadzwonić przybiegnie na komisariat nas o tym poinformować. 
Osoby dzwonią pod numer 997 lub 112. Gdy dzwoni się na numery alarmowe dyżurny ma do 
dyspozycji patrole z całego powiatu i może je dowolnie przesunąć w zależności od potrzeby. 
 
Józef Kowalski – zdarzało się, że dzwonił kilka razy na Policję i w słuchawce miał 
informację „Będzie rozmowa, proszę czekać” i po kilku takich komunikatach został 
rozłączony.  
 
Anna Wrzesińska – ma wrażenie, że Pan Komendant źle rozumie intencje Radnych – nam  
chodzi o to, że policjant jak jest na miejscu to od razu reaguje na zgłoszenie. Różnica 
pomiędzy tym, jak komisariat był czynny całą dobę, a po reorganizacji jest taka, że dawniej 
po zgłoszeniu funkcjonariusz z komisariatu w Żychlinie wsiadał w samochód i po kilku 
minutach był już na miejscu zdarzenia, a teraz trzeba długo czekać, czasami zbyt długo. 
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Ewa Andrzejewska – Dyrektor MGBP w Żychlinie – wysyłała pisma do Policji                                 
i z przykrością stwierdza, że nie ma właściwie współpracy z Policją. Trzy lata temu, jak był 
komisariat czynny całą dobę, policjant przyszedł, wylegitymował towarzystwo w parku, wlepił 
mandat, to na jakiś czas był spokój. Teraz w piątki o godz. 20.00 w parku jest pełno meneli, 
na przestrzeni 6 miesięcy w parku było 11 zdarzeń: wyrwane kamery, uszkodzone 
oświetlenie przy kamieniu upamiętniającym dawny kopiec Tadeusza Kościuszki, uszkodzone 
ławki, połamane drzewka i okiennice, a nawet strzelanie do budynku. Nie wykryto żadnego 
zdarzenia oprócz uszkodzenia monitoringu. 
Przy głównym wejściu jest radiowóz, policjanci rejestrują jakieś zdarzenie, ale reakcji osób 
rozrabiających w parku nie ma, w ogóle nikt nie przejmuje się tym, że podjechała Policja. 
Pokusiła się na sprawdzenie monitoringu z ostatnich 3 miesięcy, nie pojawił się żaden 
radiowóz, który przegoniłby pijących w parku.  
Zapytała zatem, jak wygląda sprawa bezpieczeństwa w parku po stronie Policji? 
 
Magdalena Modrzejewska-Rzeźnicka – Dyrektor ŻDK  – ponieważ Żychliński Dom Kultury 
jest w remoncie, część zajęć odbywa się w lokalu Spółdzielni Mieszkaniowej Wspólny Dom 
przy tzw. kasztanowej alei, przy ulicy Narutowicza.  
Zajęcia kończymy o godz. 20.30, gdy jest ciemno. Co tam się wyrabia wieczorami na 
ławkach, to przyprawia o zawrót głowy. Prosiła instruktorów, aby zamykali drzwi od środka. 
Rodzice też mają coraz większe obawy o bezpieczeństwo dzieci. Nigdy nie zamyka tego 
lokalu sama, zazwyczaj idzie z mężem gdyż sama się boi. Iloma obelgami zostaje obrzu-
cona, to nawet trudno zliczyć. Któregoś dnia w jej stronę poleciała butelka. Szczęście, że 
mąż to zauważył i ją wepchnął do sklepu, a butelka rozbiła się obok. Tam przesiadują całe 
grupy młodych ludzi pod wpływem alkoholu i narkotyków. Niestety, policja jakoś się tym 
miejscem nie interesuje.  
Prosi, aby Policja zaglądał też w zakamarki pobliskiego parku wokół Domu Kultury. 
 
Rafał Towalski – czy kiedykolwiek zgłaszała Pani to na Policję. Na pewno, gdyby zgłoszenie 
było, to na pewno byłaby reakcja Policji. 
 
Ewa Andrzejewska – chciałaby usłyszeć wolę współpracy i pomocy, prosi o przyjazd Policji 
do parku przy bibliotece i o szybki czas reakcji. A nie jak odbywa się to obecnie, że Policja 
przyjeżdża po 2 godzinach i 15 minutach. 
 
Ewa Wypych – „mój blok mieści się pomiędzy dwoma głównymi ulicami Traugutta                             
i Narutowicza, jest to też ulubione miejsce spotkań młodych ludzi, którzy w grupie czują się 
pewni siebie, zakłócają ciszę nocną, nie pozwalają spać mieszkańcom.” Jeśli to jest godzina 
21, czy 22, to wychodzi z psem na spacer i każe tym rozrabiającym po sobie posprzątać.                          
I tak też się dzieje. Ale któregoś dnia na skwerku było 26 osób, zgłosiła to na policję, jak 
Policja przyjechała to część osób uciekła. Może takie zdarzenia są przez Komendanta ko-
legów policjantów bagatelizowane. Jeśli nie reagujemy na negatywne zachowania, to są one 
wzmacniane. Poza tym nieraz widziała, jak młody człowiek w sposób lekceważący odnosił 
się do funkcjonariusza, a z jego strony brakowało reakcji. Przecież jest funkcjonariuszem 
publicznym i nie może sobie pozwolić, by jakiś chłystek wchodził mu na głowę. 

Rafał Towalski – jeśli Państwo Radni mają zastrzeżenia do dyżurnego policji, który 
dysponuje patrolami, to prosi te sprawy zgłaszać do Komendanta Powiatowego Policji                     
w Kutnie. 
Jeżeli chodzi o uruchomienie służby dyżurnej, to prosi o wystosowanie pisma do 
Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie, sam takich zmian dokonać nie może. 
 
Paweł Wachowiak – mamy sygnały, że Policji nie widać. Mówimy o bezpieczeństwie 
mieszkańców Żychlina, którzy nie widzą policji w nocy. Zależy nam, aby było lepiej, aby 
łobuzy się bali, a nie bali się zwykli mieszkańcy. 
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Ewa Wypych – wcześniej ludzie mieli świadomość, że jak ktoś zadzwoni na Policję, to ona 
zaraz się pojawi, bo reakcja Policji była szybka. Teraz łobuzy czują się bezkarni, bo wiedzą, 
że Policja tak szybko nie przyjedzie na interwencję. 
  
Matylda Jakubowska-Czaja – zapytała, ile jest patroli w porze nocnej?  
 
Rafał Towalski – jest to uzależnione od dnia. Dyżurny ma do dyspozycji patrole z całego 
powiatu. 
 
Anna Wrzesińska – w punktach podsumowała dyskusję: „prosimy o więcej patroli w nocy, 
skrócenie czasu reakcji na zgłoszenie i przewrócenie całodobowego funkcjonowania ko-
misariatu w Żychlinie.” 
 
Grzegorz Ambroziak – przysłuchiwał się dyskusji, uważa, że problem wynika z braku 
etatów i braku dofinansowania oraz ma wpływ czynnik ludzki. Zaproponował, że wraz                      
z innymi samorządowcami wystosuje do MSWiA pismo, iż społeczności w małych 
miejscowościach nie czują się bezpiecznie. Poprosi o zwiększenie nakładów finansowych na 
policję i zatrudnienie większej ilości funkcjonariuszy. 
 
Rafał Towalski – prosi o skierowanie pisma do Komendanta Powiatowego Policji w sprawie 
uruchomienia służby dyżurnej na komisariacie.  
Zadeklarował, iż sprawi, że wskazane miejsca będą częściej patrolowane przez funkcjonariu-
szy. Jednocześnie wszystkich prosił o szybką informację, gdy widzą chuligańskie wybryki, by 
można było działać sprawnie. 
 
 
Do p-tu 4. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Rady – wpłynęło pismo do Burmistrza i Rady Miejskiej od mieszkańców ulic 
Łukasińskiego i Żeromskiego zgłaszających sprzeciw utworzeniu przytuliska bezdomnych 
zwierząt na terenie oczyszczalni ścieków. Mieszkańcy nie zgadzają się na utworzenie takiego 
obiektu przy miejscach rekreacyjnych ze względu na kręcące się hordy bezpańskich psów i 
nieprzyjemne zapachy. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – opieka nad bezdomnymi zwierzętami 
jest zadaniem własnym gminy. Schroniska nie chcą przyjmować  zwierząt takich jak miało to 
miejsce ostatnio, gdzie znaleziono 7 szczeniąt. Policja zgłosiła tę sytuację do Burmistrza, 
gdyż szczenięta te potraktowano jako dowód w sprawie. 
Stowarzyszenie robi dla nas bardzo dużo, gdyż wiele psów ze schroniska znalazło swój nowy 
dom – zostało oddanych do adopcji. 
 
Matylda Jakubowska-Czaja – zdarza się, że właściciel psa odnajduje się po 2-3 dniach. 
 
Grzegorz Woldański – zapytał, na jakiej zasadzie te psy są przetrzymywane na prywatnej 
posesji? 
 
Matylda Jakubowska-Czaja – stowarzyszenie ma w swoim statucie opiekę nad zwierzętami. 
Wygląda to tak, że stowarzyszenie opiekuje się tymi psami i znajduje im nowy dom. Jeśli psy 
są nieadopcyjne to wtedy idą one do schroniska. Obecnie przebywa u nas tylko 6 psów. 
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Grzegorz Ambroziak – nie ma żadnej decyzji o utworzeniu schroniska dla zwierząt, ani jego 
budowy, nie ma takiej możliwości finansowej. Nie wierzy w to, że sprawi to jakąś uciążliwość 
dla mieszkańców, skoro jest tam tylko 6 psów. 
Na tym terenie jest inna uciążliwość, gdyż jest tam oczyszczalnia ścieków. 
 
Grzegorz Woldański – nie wierzy w to, że to tylko będzie 6 psów. W uchwale Rady było 
napisane, że stowarzyszenie będzie zajmowało się bezdomnymi kotami, nie było tam mowy 
o żadnych psach. Miały być tam tylko koty, teraz doszły psy. Nagminnie w ul. Łukasińskiego 
są wypuszczane psy i koty i te zwierzęta się błąkają. Z czasem tych zwierząt będzie coraz 
więcej w przytulisku. 

Matylda Jakubowska-Czaja – poinformowała, że przez 2 lata zostało adoptowanych ponad 
130 psów. 
 
Grzegorz Ambroziak – skala nie będzie duża, nie ma możliwości utrzymania tam większej 
liczby psów, jeśli uda się wygospodarować jeszcze kilka miejsc to wówczas maksymalnie 
będzie mogło tam przebywać 8-10 psów. 
 
Matylda Jakubowska-Czaja – fizycznie jest to niemożliwe, abyśmy mogli się zająć większą 
liczbą psów. Wszyscy wolontariusze gdzieś pracują, więc nie ma możliwości zająć się 
większą ilością psów. 
 
Zbigniew Gałązka – stowarzyszenie błyskawicznie znajduje domy dla adoptowanych psów, 
tak więc nie ma zagrożenia, że będzie tam przebywała większa liczba psów. 
 
 
Do p-tu 5. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział                
w Sesji Rady.  

Zamknęła XXXV Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

                                                                                         Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                                /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 


